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Protokół z III sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 18 grudnia 2014 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14.00 do 15.17.  

W sesji udział wzięło 15 radnych, 7 pracowników urzędu gminy oraz 8 zaproszonych gości.  

 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad III sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Gminy. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

2) zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Zławieś Wielka, 

3) zmieniającą uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę, 

4) w sprawie określenia rodzajów usług dodatkowych świadczonych przez Gminę 

Zławieś Wielka w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi, 

5) zmieniającą uchwałę w sprawie diet dla radnych, 

6) w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta, 

7) zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka. 

3.  Wolne wnioski i zapytania. 

4.  Zamknięcie obrad III sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

1.1 Otwarcie obrad III sesji rady Gminy 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył obrady III sesji Rady Gminy. Przywitał wójta Jana Surdykę, zastępcę Krzysztofa 

Raka, pracowników urzędu, kierowników jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół, 

sołtysów, radnych oraz panią mecenas.   

1.2 Stwierdzenie prawomocności obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 100% 

wymaganego kworum i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

1.3 Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, dlaczego w porządku obrad nie ma punktu dotyczącego powołania składów 

osobowych komisji rady gminy, dodał, że ułatwiłoby to pracę całej rady. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że komisje zostaną powołane po przyjęciu zmian w statucie. 

Janusz Fifileski – wiceprzewodniczący 

Wyjaśnił, że niepowołanie komisji nie przeszkadza w pracach rady, ponieważ sesje mogą być 

zwoływane.  

1.4 Przyjęcie protokołów z I i II sesji Rady Gminy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że protokoły z I i II sesji były dostępne w biurze rady, zostały zamieszczone na 

stronie internetowej i zapytał, kto ma uwagi do protokołów. Nikt z radnych nie zgłosił uwag. 

Po przeprowadzeniu głosowania protokoły zostały przyjęte jednogłośnie.  

Ad. 2. Podjęcie uchwał 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Panią skarbnik o omówienie zmian w budżecie.  

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Poinformowała radnych, że zmiany, które otrzymali są ostatnimi zmianami w tegorocznym 

budżecie.  Odczytała uzasadnienie do uchwały. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o rozwinięcie punktu 2 uzasadnienia.  

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Wyjaśniła, że gmina realizuje zadania i dochody, które wpływają i są dochodami budżetu 

państwa. Przekazywane są one do Urzędu Wojewódzkiego np. opłaty za udostępnienie 

danych osobowych wpłacane są na konto urzędu gminy, ale 95% przekazuje się do urzędu 

wojewódzkiego. Dodała, że tak samo jest z wpływami z funduszu alimentacyjnego. Część z 

nich zostaje w urzędzie gminy, a reszta trafia do budżetu państwa.  

Teresa Balicka – radna 

Zapytała, jaki jest powód zmniejszenia planu na budowę boiska wielofunkcyjnego. Czy było 

to przeszacowane, czy udało się zrealizować inwestycję tańszym kosztem. 

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Wyjaśniła, że w wyniku przetargu plan został zmniejszony. 



 3 

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał o 4 punkt uzasadnienia dotyczący niedoszacowania planów w działach administracja 

publiczna, oświata i wychowanie oraz o przesunięcie środków zaplanowanych na 

modernizację świetlicy wiejskiej w Pędzewie.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Odnosząc się do modernizacji świetlicy wyjaśnił, że miała ona dotyczyć rozbudowy garażu 

OSP. W związku z tym, że jednostka OSP nie posiada kierowcy, który miałby obsługiwać 

samochód, został złożony wniosek o wycofanie jej i nie przydzielanie do akcji gaśniczych. 

Zadanie nie było realizowane, ponieważ nie wiadomo tak naprawdę, jaka będzie przyszłość 

tej jednostki.  

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Jeżeli chodzi o niedoszacowanie planów, to tak jak wspominała w dziale administracja 

publiczna środki przeznaczone zostaną na energię elektryczną i zakup materiałów, a w dziale 

oświata i wychowanie na wydatki związane z autobusami szkolnymi.  

Janusz Fifileski – wiceprzewodniczący 

Zgłosił wniosek o nieodczytywaniu całych treści projektów uchwał.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał wniosek radnego pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek 

został przyjęty jednogłośnie. Odczytał tytuł uchwały budżetowej i zapytał, kto jest za jej 

przyjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr III/5/2014 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że kolejny projekt dotyczy zmiany uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Zławieś Wielka. Dodał, że radni przed sesją dostali 

poprawiony projekt i wyjaśnił, na czym polegały zmiany. Poprosił o omówienie projektu 

uchwały. 

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Wyjaśniła, że zmiana wiąże się z tym, ze została wprowadzona nowa usługa dla mieszkańców 

polegająca na odbieraniu odpadów zielonych z miejscowości Przysiek Rozgarty i Stary 

Toruń. Poinformowała, w jakim okresie te odpady będą odbierane i jak powinny być 

składowane. Powiedziała, że na początek usługa zostaje wprowadzona tylko w tych 3 

miejscowościach, ponieważ, jak wiadomo, wiąże się to z dodatkowymi kosztami, ale z 

czasem być może uda się wprowadzić ją na całym terenie gminy. Dodała, że dodatkowa 

usługa nie ma wpływu na wysokość opłaty.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Powiedział, że usługa zostaje wprowadzona w tych miejscowościach, ponieważ napływało z 

nich najwięcej sygnałów o braku możliwości zagospodarowania odpadów zielonych.  
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Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, dlaczego Górsk nie został dodany do tych miejscowości, ponieważ również stanowi 

zwartą zabudowę i ten problem nie jest odosobniony.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Wyjaśnił, że mieszkańcy Górska nie zgłaszali takich potrzeb. Najwięcej zgłoszeń było z 

Rozgart.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do projektu. Nikt z radnych nie zgłosił się. 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr III/6/2014 

zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Zławieś Wielka 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Wyjaśniła, że zmiana tej uchwały jest głównie związana z odbiorem odpadów zielonych. 

Zgodnie z ustawą rada gminy ma obowiązek ustalić szczegółowy sposób i zakres świadczenia 

usługi. Zmiana polega tylko na tym, ze dodaje się punkt, który mówi o odbiorze odpadów 

zielonych z zabudowy zwartej w miejscowościach Przysiek, Rozgarty i Stary Toruń.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. Nikt z radych nie zabrał głosu. Odczytał projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr III/7/2014  

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę 

Przewodniczący poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały.  

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Wyjaśniła, że uchwała dotyczy wprowadzenia dodatkowej usługi, jaką jest odpłatne 

udostępnienie worka typu „big-bag” przeznaczonego na odpady budowlane i rozbiórkowe 

pochodzące z remontów prowadzonych samodzielnie. Wprowadzenie dodatkowej usługi jest 

uzasadnione tym, że wielu mieszkańców zgłaszało takie zapotrzebowanie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Przypomniał, że nadal mieszkańcy mają możliwość zawieźć do PSZOK-u 1 tonę odpadów 

nieodpłatnie.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, czy w sąsiednich gminach również funkcjonuje taka usługa i czy była zrobiona 

kalkulacja kwoty.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Wyjaśnił, że w innych gminach również takie usługi funkcjonują, kwoty za odbiór „big-

bagów” są zbliżone, a decyzja o wysokości opłaty została podjęta na podstawie kalkulacji, 

jaką przedstawił ZUK. 

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Dodała, jakie czynniki składają się na to, że cena jest taka, a nie inna. Nie jest to na pewno 

cena zawyżona, ale taka, która w pełni pokrywa faktyczne koszty. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że jego zdaniem podjęcie tej uchwały jest jak najbardziej wskazane, ponieważ 

daje możliwość wyboru mieszkańcom, czy sami poradzą sobie z wywozem do PSZOK-u, czy 

opłacą dodatkową usługę i bez kłopotów pozbędą się odpadów.  

Janusz Fifileski – wiceprzewodniczący 

Zapytał, czy po podjęciu tej uchwały mieszkańcy nie będą mieli już możliwości osobistego 

zawiezienia odpadów na wysypisko w Toruniu.  

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Odpowiedziała, że nadal będą mieli taką możliwość. Ta usługa jest udogodnieniem dla 

mieszkańców, którzy mają problem z zawiezieniem odpadów do PSZOK-u czy na wysypisko.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr III/8/2014 

w sprawie określenia rodzajów usług dodatkowych świadczonych przez Gminę Zławieś 

Wielka w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie diet dla radnych.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że do dotychczasowej treści punktu pierwszego uchwały w sprawie diet dla 

radnych dopisane zostały słowa „jednak nie więcej niż 50% maksymalnej wysokości diety 

przysługującej radnemu w gminach poniżej 15 tys. mieszkańców”. Wynika to z tego, że 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym miesięczna wysokość diety radnego nie może 

przekroczyć półtorakrotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób 
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zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. W tej chwili kwota bazowa wynosi 1766, 

46 zł, tak więc maksymalna wysokość diety dla radnego może wynosić 2649, 69 zł z tym, że 

zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów w sprawie maksymalnej wysokości diet 

przysługującym radnemu gminy, w gminie, takiej jak nasza, czyli do 15 tys. mieszkańców 

wysokość diety nie może przekroczyć 50% maksymalnej wysokości diety czyli w naszym 

przypadku miesięcznie 1324,85 zł. Gdybyśmy liczyli wprost z naszej uchwały 80% od 

najniższego wynagrodzenia miesięcznego za pracę dieta wyniesie 1344 zł, czyli przekroczy o 

19 zł maksymalna kwotę diety. Dlatego, aby w przyszłości nie zastanawiać się nad tym, w 

jakiej wysokości przewodniczący powinien otrzymać dietę zostało dopisane zdanie, które 

ogranicza maksymalną wysokość diety. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za wyjaśnienia i otworzył dyskusję nad projektem nikt z radnych nie zabrał 

głosu. Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr III/9/2014  

zmieniającą uchwałę w sprawie diet dla radnych 

Przewodniczący poprosił o omówienie uchwały dotyczącej wynagrodzenia wójta gminy. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przedstawiła radnym, jakie wynagrodzenie obecnie otrzymuje wójt. W składniki 

wynagrodzenia wchodzą: wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 5.200 zł, dodatek 

funkcyjny w wysokości 1.800 zł, dodatek specjalny stanowiący 40% łącznie od 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego w wysokości 2.800 zł oraz dodatek za 

wieloletni staż pracy 20% wynagrodzenia zasadniczego, co stanowi kwotę 1.040 zł. 

Podsumowując wynagrodzenie wójta wynosi łącznie 10.800 zł brutto. Zgodnie z 

rozporządzeniem rady ministrów w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych 

maksymalne stawki poszczególnych składników wynagrodzenia wójta gminy liczącej do 15 

tys. mieszkańców wynoszą: maksymalne wynagrodzenie zasadnicze 5.900 zł, maksymalny 

dodatek funkcyjny 1.900 zł, dodatek specjalny 40% licząc od maksymalnych kwot 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego w wysokości 3.120 zł i dodatek za 

wieloletnią pracę 20% od kwoty 5.900 zł wynagrodzenia zasadniczego, czyli 1.180 zł, co daje 

maksymalne wynagrodzenie w wysokości  12.100 zł brutto.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za przybliżenie tematu. Wyjaśnił, że zostało zrobione zestawienie 

wynagrodzenia wójtów z 9 gmin sąsiadujących z nasza gminą i wynagrodzenie naszego wójta 

znalazło się na 8 miejscu. Powiedział, że porównując liczbę mieszkańców, budżet gminy, 

doświadczenie na stanowisku oraz to, jakim zaufaniem został obdarzony wójt podczas 

wyborów uważa, że należy urealnić pensję wójta. Zaproponował, aby wynagrodzenie 

zasadnicze wynosiło 5.800 zł, wiąże się to ze wzrostem poszczególnych składników bez 

zmian pozostaje dodatek funkcyjny. W efekcie końcowym wynagrodzenie wójta wyniosłoby 

11.800 zł brutto. Otworzył dyskusję.  

Rafał Żelazek – radny 

Powiedział, że w tym temacie nie trzeba dyskutować. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Podziękował i odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr III/10/2014  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Upoważniony przez przewodniczącego komisji statutowej odczytał wniosek radnego Dudzica 

dotyczący prośby o dokonanie zmian w statucie poprzez wprowadzenie zapisu dotyczącego 

możliwości tworzenia klubu radych przez minimum 3 radnych. Oddał głos radnemu Pyzikowi 

przewodniczącemu komisji statutowej.  

Andrzej Pyzik – radny 

Odczytał protokół komisji statutowej, która odrzuciła wniosek radnego. Informacja w 

załączeniu do protokołu.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, dlaczego na projekcie uchwały nr 7 dotyczącym statutu nie ma opinii radcy 

prawnego. Ciekawi go to, jak prawnik zapatruje się na ten projekt. Powiedział, że 

uzasadnienie odrzucenia jego wniosku pomimo innych wyroków, jakie zapadały w 

podobnych sprawach nie jest korzystne dla naszej gminy, ponieważ konsekwencje tego mogą 

być różne, a niepotrzebne są takie komplikacje. Dodał, że w sprawie wolności zakładania 

klubów i wolność zrzeszania się w nich przez radnych 19 lipca 2014 r. Sąd Administracyjny 

w Lublinie wydał orzeczenie stwierdzając, że takie rozwiązanie narusza art. 58 ust. 1 

Konstytucji RP, który gwarantuje wolność zrzeszania się oraz art. 23 ust. 2 ustawy o 

samorządzie gminnym. Poprosił o wyjaśnienia w tej sprawie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że ma przed sobą potwierdzony przez prawnika projekt uchwały. Powiedział, że ze 

względu na obrady komisji statutowej i wypracowanie zmian do uchwały nie było możliwości 

technicznej, aby radni wcześniej otrzymali zaopiniowany projekt.  

Janusz Fifielski – radny 

Jako członek komisji statutowej wyjaśnił, że wniosek radnego został odrzucony, dlatego, że 

jest sprzeczny z prawem. Wniosek o określenie ilości radnych w klubie nie jest określony 

statutowo. Ustawa o samorządzie gminnym wyraźnie precyzuje, że rada gminy może powołać 

komisje, ale delegacje o tym jak mają wyglądać komisje i w jaki sposób mają pracować 

odsyła do statutu, a statut uchwala rada gminy. Ustalenie klubów ustawa zostawia radzie 

gminy, a o zasadach funkcjonowania klubów mówi statut ustawa o tym nie wspomina.  

Magdalena Chrzanowska – Thiede – radca prawny 

Odnosząc się do zmiany statutu powiedziała, że § 19 reguluje zwoływanie I sesji 

nowowybranej rady ze względu na to, że zmieniła się ustawa o samorządzie gminnym i w tej 

chwili I sesję nowej rady zwołuje Komisarz Wyborczy, tak samo jest z porządkiem obrad 

sesji, jest on również ustalany przez Komisarza Wyborczego i nie ma już sprawozdania 

dotychczasowego wójta o stanie mienia. Jeżeli chodzi o kluby radnych, jest to uregulowane w 

ustawie, Art. 23 mówi, że kwestie dotyczące klubów ustala się w statucie. Obecny statut 

został zatwierdzony przez organ nadzoru i określa on min. 5 radnych potrzebnych do 

utworzenia klubu. Radny Dudzic przytoczył orzeczenia, które faktycznie są natomiast nie 
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stanowią one prawa i nie są wiążące, mogą stanowić jedynie wskazówkę dla sądów 

orzekających w podobnych sprawach. To od decyzji radnych zależy to, w jaki sposób 

powołuje się kluby.   

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, czy nie skomplikujemy sobie sami sprawy nie przychylając się do wniosku radnego 

Dudzica, ponieważ jest to ograniczenie prawa konstytucyjnego i statut może zostać 

zaskarżony.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał radnego, czy zwrócił uwagę na to, że nasz statut został zatwierdzony przez radców 

prawnych z Urzędu Wojewódzkiego w 2011 roku. Powiedział, że jego zdaniem radni chcą 

dostosować statut do sytuacji, jaka jest dzisiaj. Uważa, że statut powinien być odpowiedni do 

każdej przestrzeni czasowej, a nie tak jak układ polityczny wskazuje na dzisiaj. Powiedział, 

że wystarczy przekonać grupę radnych, czyli ¼ ustawowego składu rady do tego, aby na 

przykład zwołać sesję, itp., więc każdy radny ma prawo do swobodnego działania.  

Rafał Żelazek – radny 

Powiedział, że skoro tak to, dlaczego to prawo się ogranicza.  

Janusz Fifielski – radny 

Powiedział, że gdyby wniosek radnego został przyjęty i interpretowany wprost konstytucyjnie 

to mogłoby to doprowadzić do sytuacji, że zablokowałoby pracę całego urzędu gminy. 

Hipotetyczna sytuacja wygląda tak, że zakłada się 7 klubów i 7 klubów wchodzi do komisji 

rewizyjnej, czyli połowa składu rady.  Powiedział, że nie wyobraża sobie takiej sytuacji, że 

jest 7 członków komisji rewizyjnej i prowadzona jest kontrola w urzędzie gminy. Zwrócił 

uwagę na zapis w ustawie mówiący o ¼ ustawowego składu rady, na wniosek, której można 

zwołać sesję. Dodał, że sam ustawodawca mógł stwierdzić „proszę bardzo, ponieważ jest 

wolność zrzeszania niech dwóch radnych zwoła sesję:, a jednak ustawodawca ograniczył tę 

ilość. Ustawodawca zakładał, że musi być realna siła i realna propozycja, która powoduje, że 

sesje są zwoływane. W skrajnych przypadkach mogłoby dochodzić do tego, że na wniosek 2 

radnych zwołuje się sesję. Wyjaśnił, że osobiście posługuje się tym, że skoro ustawodawca 

ustalił ¼ składu rady do inicjatywy zwołania sesji rady gminy to znaczy, że jakieś 

ograniczenia musiał mieć na myśli. Powiedział, że jest to tylko jego zdanie i nie wszyscy 

muszą się z nim zgodzić.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy radny wziął pod uwagę to, że liczba członków w komisji rewizyjnej w naszej 

gminie wynosi 3 osoby. Powiedział, że przykłady przedstawione przez radnego są naprawdę 

hipotetyczne i nie wie, w jakim celu zostały przedstawione. Powiedział, że radni stanowiący 

mniejszość w tej radzie po prostu chcieli mieć swój klub, a dotychczasowy zapis powoduje, 

że klub z różnych względów nie może być powołany. Jedynie zmiana tego zapisu w tym 

punkcie spowoduje, że da się szansę radnym, którzy stanowią mniejszość. Powiedział, że nie 

jest to niezgodne z prawem, że taka grupa radnych chciałaby działać i usprawnić pracę rady. 

Orzecznictwo i opinie sądów na ten temat mówią, że powinno się umożliwiać społeczeństwu 

tworzenie klubów i zrzeszanie się, a nie narzucanie z góry limitu liczbowego osób. Poprosił o 

pisemne uzasadnienie wniosku, który złożył już wcześniej odnośnie liczby radnych mogących 

utworzyć klub radnych. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że komisja jeszcze raz to przeanalizuje i zwrócił uwagę, ze takie decyzje zapadają 

po głosowaniu i ciężko prosić o uzasadnienie takie gremium.  

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że komisja statutowa może odpowiedzieć mu na to pytanie na piśmie i nie ma w 

tym żadnych przeszkód. Komisja podejmuje decyzje, które są jawne i chyba można napisać 

konstruktywną odpowiedź, dlaczego wniosek zostaje odrzucony.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że temat zostanie podjęty. Udzielił głosu radnemu Fifielskiemu.  

Janusz Fifielski – radny 

Odnosząc się do konstytucyjnego prawa zrzeszania się pozwolił sobie zauważyć, że ustawa o 

stowarzyszeniach też jest niezgodna z Konstytucją, ponieważ mówi o 15 osobach, które mogą 

założyć stowarzyszenie, dodał, że ogranicza mu to prawo do założenia stowarzyszenia, czyli 

narusza Konstytucję. Tak samo narusza prawo w punkcie, który mówi o zebraniu 25 

podpisów poparcia, aby zostać radnym. Powiedział, że są ograniczenia i zawsze będą i nikt 

ich w żadnej ustawie nie kwestionuje, a prawo dopuszcza ograniczenia.  

Sławomir Składanek – radny 

Powiedział, że ustalając wynagrodzenie wójta posiłkowano się danymi z innych gmin. 

Zapytał, czy w tej sprawie ma ktoś wiedzę jak jest w innych gminach.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że wie, że w Obrowie i Lubiczu jest tak samo jak w naszej gminie kluby muszą 

mieć min. 5 osób. 

Jerzy Dudzic – radny 

Wracając do wypowiedzi radnego Fifielskiego dotyczącego stowarzyszeń powiedział, że jest 

to zupełnie inna sprawa, a klub radnych nie jest stowarzyszeniem. Klub radnych jest 

wspólnym działaniem, co najmniej dwóch radnych i komentowanie tego w ten sposób i 

konstytucyjne sprawy łączenia się w stowarzyszenia jego zdaniem nie mają żadnego związku. 

Podane argumenty nie są tutaj zasadne.  

Bogdan Pawłowski – radny 

Zwracając się do przewodniczącego zapytał, czy wyobraża sobie on pracę z 7 klubami. Może 

nie w tej, ale w przyszłej kadencji, bo nigdy nie wiadomo, różnie to bywa. Czy statut zmienia 

się do każdej zaistniałej sytuacji. 

Rafał Żelazek – radny 

Nie ma możliwości żeby było 7 klubów, bo każdy radny według statutu może zrzeszać się 

tylko w jednym klubie. Jeden klub radnych jest już utworzony i liczy 8 radnych, dlatego w 

przypadku naszej rady gminy nie ma możliwości, żeby powstało 7 klubów.  

Bogdan Pawłowski – radny 
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Powiedział, że gdyby statut dopuszczał tworzenie klubów przez 2 radnych to taka sytuacja 

byłaby realna.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że jeśli nie ma więcej pytań w temacie przejdzie do głosowania. Odczytał tytuł 

uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania liczbą 11 głosów za i 4 wstrzymujących się 

podjęto uchwałę Nr III/11/2014  

zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka 

 

Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że 3 grudnia 2014 r. utworzono klub radnych Nowy Czas, którego został 

przewodniczącym, a 15 grudnia 2014 r. zawarto umowę koalicyjną pomiędzy radnymi z 

Komitetów Nowy Czas i Komitetu Wyborców Aktywni Dla Gminy. Otworzył dyskusję w 

wolnych wnioskach.  

Rafał Żelazek – radny 

Wracając do tematu odpadów, powiedział, że wójt jakiś czas temu mówił o tym, że będzie 

przygotowane rozliczenie zysków za odbiór odpadów. Dodał, że padła też informacja o tym, 

że być może ceny za odbiór odpadów zostaną obniżone.  Zapytał, czy na styczniowej sesji 

będzie można uzyskać informację, jaki jest bilans, jeśli chodzi o wywóz odpadów 

komunalnych, czy gmina jest na plusie czy na minusie i czy jest realna szansa na to, aby 

obniżyć ceny wywozu odpadów.   

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Powiedział, że taki bilans będzie udostępniony, a jeśli chodzi o obniżkę cen, to, jeżeli będzie 

taka możliwość na pewno ceny zostaną obniżone. Jak wszyscy dobrze wiedzą opłaty mają 

pokrywać koszty systemu.   

Rafał Żelazek – radny 

Powiedział, że wszyscy docenili pracę wójta uchwalając uchwałę o wynagrodzeniu i 

oczywiście sam zgadza się z tym, że praca wójta jest bardzo ciężka i dlatego to poparł. 

Chciałby, aby po nowym roku zastanowić się nad tematem podwyżek dodatków 

dyrektorskich. Powiedział, że mogłaby zająć się tym komisja oświaty. Na terenie gminy 

funkcjonują trzy duże zespoły szkół, w których jak wynika ze sprawozdań dyrektorzy bardzo 

dobrze sobie radzą. Z tego, co się orientuje dodatki dla dyrektorów wcale nie są zbyt wysokie. 

Prosi, aby w przyszłości pochylić się nad tym tematem. Powiedział, że doceniamy pracę 

wójta i warto również docenić pracę dyrektorów.  

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Powiedział, że wniosek radnego zostanie przekazany Pani Inspektor ds. Oświaty, która 

przedstawi wójtowi jak wygląda ta sprawa.  

Andrzej Pyzik – radny 

Odnosząc się do tematu śmieci, powiedział, że system nie polega tylko na odbiorze śmieci od 

mieszkańców, ale również na składowaniu ich oraz utrzymaniu miejsca zbiórki. Jest to koszt, 
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który musi być pokryty z pieniędzy, które są zebrane za odpady. Na pewno są osoby, które 

nie płacą, przez co nie jest tak łatwo obniżyć ceny.  

Rafał Żelazek – radny 

Powiedział, że wie, że tak jest.  

Czesława Walkowiak – radna 

Powiedziała, że trzeba ściągać od mieszkańców należną opłatę.  

Janusz Fifielski – radny 

Poinformował radnych, że wczoraj miał okazję obejrzeć jasełka przygotowane przez 

rodziców, mieszkańców Łążyna oraz nauczycieli i Panią dyrektor. Było to bardzo ciekawe 

przeżycie. Bardzo mu się podobało i pochwalił wszystkich, którzy zaangażowali się w to 

przedstawienie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że w ten sposób została zapoczątkowana idea zjednoczenia się, cała wieś bardzo 

dobrze bawiła się przy próbach, a jeszcze większa ilość osób bawiła się dobrze na 

przedstawieniu. Polecił wszystkim organizować takie wspólne imprezy w sołectwach.  

Bogdan Pawłowski – radny 

Powiedział, że dzięki temu przedstawieniu podzielona wieś mogła się zjednoczyć. 

Pogratulował Pani Dyrektor pięknej idei, którą udało się jej wprowadzić w życie.  

Ad. 4 Zamknięcie obrad III sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

O godzinie 15.17 zamknął obrady III sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

 

 

 

 

  


